

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, MARCH 21, 1978

(2)

[Text]

Pursuant to adjournment and notice, the Special Committee of the Senate on a Northern Gas Pipeline met this day, at 10:00 a.m., the Chairman, the Honourable H. A. (Bud) Olson, presiding.

Present: The Honourable Senators Austin, Bonnell, Cotreau, Flynn, Hays, Lang, Lucier, Macnaughton, Olson, Smith (*Colchester*), Steuart, Williams and Yuzyk. (13)

Present but not of the Committee: The Honourable Senators Argue, Benidickson, Buckwold, McGrand and Molgat. (5)

Witnesses:

From the Office of the Northern Pipeline Commission:

Mr. Basil Robinson, Commissioner.

From the National Energy Board:

Mr. W. A. Scotland, Member of the Board.

From the Department of Industry Trade and Commerce:

Mr. John A. Dawson, Director General, Construction and Consulting Services Branch.

From the Department of Justice (Constitutional, Administrative and International Law Section):

Mr. J. Mabbut.

From the Department of Indian Affairs and Northern Development:

Mr. Arthur Kroeger, Deputy Minister.

The Committee proceeded to the consideration of its Order of Reference dated March 2, 1978, "that a special committee of the Senate be appointed to consider legislation concerning a northern gas pipeline or the subject-matter thereof in advance of such legislation coming before the Senate."

The Chairman made an opening statement.

Mr. Robinson made a statement.

The witnesses answered questions.

At 12:45 p.m. the Committee adjourned until 2:30 p.m. this day.

AFTERNOON SITTING

(3)

The Special Committee of the Senate on a Northern Gas Pipeline met at 2:30 p.m., the Chairman, the Honourable H. A. (Bud) Olson, presiding.

Present: The Honourable Senators Bonnell, Cotreau, Flynn, Hays, Lang, Lucier, Macnaughton, Olson, Riley, Smith (*Colchester*), Steuart, van Roggen and Williams. (13)

Present but not of the Committee: The Honourable Senators Argue, Buckwold, Frith, Molgat and Sparrow. (5)

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 21 MARS 1978

(2)

[Traduction]

Conformément à la motion d'ajournement et à l'avis de convocation, le Comité spécial du Sénat sur un pipe-line pour le gaz du Nord se réunit aujourd'hui à 10 heures sous la présidence de l'honorable H. A. (Bud) Olson (*président*).

Présents: Les honorables sénateurs Austin, Bonnell, Cotreau, Flynn, Hays, Lang, Lucier, Macnaughton, Olson, Smith (*Colchester*), Steuart, Williams, et Yuzyk. (13)

Présents mais ne faisant pas partie du Comité: Les honorables sénateurs Argue, Benidickson, Buckwold, McGrand et Molgat. (5)

Témoins:

Du bureau de la Commission du pipe-line du Nord:

M. Basil Robinson, commissaire.

De l'Office national de l'énergie:

M. W. A. Scotland, membre de l'Office.

Du ministère de l'Industrie et du Commerce:

M. John A. Dawson, directeur général, Direction des services de consultation de la construction.

Du ministère de la Justice (Section du droit constitutionnel administratif et international):

M. J. Mabbut.

Du ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien:

M. Arthur Kroeger, sous-ministre.

Le Comité entreprend l'étude de son ordre de renvoi du 2 mars 1978, «Qu'un Comité spécial du Sénat soit institué pour étudier la législation relative à un pipe-line pour le gaz du Nord, ou l'objet de celle-ci, avant que cette législation ne soit soumise au Sénat.»

Le président fait une déclaration préliminaire.

M. Robinson fait une déclaration.

Les témoins répondent aux questions.

A 12 h 45, le Comité suspend ses travaux jusqu'à 14 h 30.

SÉANCE DE L'APRÈS-MIDI

(3)

Le Comité spécial du Sénat sur un pipe-line pour le gaz du Nord se réunit aujourd'hui à 14 h 30 sous la présidence de l'honorable H. A. (Bud) Olson (*président*).

Présents: Les honorables sénateurs Bonnell, Cotreau, Flynn, Hays, Lang, Lucier, Macnaughton, Olson, Riley, Smith (*Colchester*), Steuart, van Roggen et Williams. (13)

Présents mais ne faisant pas partie du Comité: Les honorables sénateurs Argue, Buckwold, Frith, Molgat et Sparrow. (5)